

كنيسة مارمرقس

بمنتريال - كندا

٧ كيهك ١٧٣٥



بطريركية الأقباط  
الأرثوذكس

١٦ ديسمبر ٢٠١٨

COPTIC ORTHODOX  
PATRIARCHATE

16 December 2018



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

7 Kiahk 1735

كتاب السيدة العذراء مريم  
البابا شنودة الثالث - من داخل القديسة مريم  
الإيمان وعدم التذمر

- ❖ في كل ما احتملته، لم تتذمر إطلاقاً.
- ❖ وفي تهديد ابنها بالقتل من هيروودس، وفي الهروب إلى مصر، وفي ما لاقاه من اضطهاد اليهود، لم تقل وأين البشارة بأنه يجلس على كرسي داود أبيه، يملك.. ولا يكون لملكه نهاية" (لوقا: 31، 33)!
- ❖ بل صبرت.
- ❖ وكما قالت عنها أليصابات "آمنت بأن يتم لها ما قيل من قبل الرب" (لوقا: 45).
- ❖ آمنت بأنها ستلد وهي عذراء. وتحقق لها ذلك.
- ❖ آمنت بأن "القدوس المولود هو ابن الله" (لوقا: 35).
- ❖ على الرغم من ميلاده في مزود. وتحقق لها ما آمنت به. عن طريق ما رآته من رؤى ومن ملائكة، ومن معجزات تمت على يديه.
- ❖ آمنت بكل هذا على الرغم من كل ما تعرض له من اضطهادات...
- ❖ آمنت به وهو مصلوب. فرآته بعد أن قام من الأموات.

*From the Holy Virgin St. Mary  
for H.H. Pope Shenouda III  
THE VIRGIN'S VIRTUES  
FAITH AND NOT GRUMBLING*

- ❖ *She did not grumble at all in all that she suffered. When Herod menaced to kill her Son, in the flight to Egypt, and in the persecutions from the Jews, she did not say, where is the announcement that He will sit to reign on the throne of his father David....and there will be no end to his kingdom (Luke 1: 32-33)! But she was rather patient;*
- ❖ *And as Elizabeth said about her "And blessed is she that believed: for there shall be a performance of those things which were told her from the Lord" (Luke 1:45).*
- ❖ *She believed that she would give birth while remaining a virgin, and that was realized for her.*
- ❖ *She believed that the "Holy One who is to be born will be called the Son of God." (Luke 1:35), in spite of his birth in a manger. What she believed in, was realized for her, by way of the visions and the angels whom she saw, and the miracles, which were accomplished by Him.*
- ❖ *She believed in all that, in spite of the persecutions to which He was exposed...*
- ❖ *She believed while He was on the cross, then she saw Him after His resurrection from the dead (Matt. 28).*

Church's web site [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)  
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:  
(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498

[fmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:fmikhail@stmarkmontreal.ca)

Père / Victor Nasr:  
(514) 918-2484

[frvictor@stmarkmontreal.ca](mailto:frvictor@stmarkmontreal.ca)

جدول مواعيد الخدمة + + + Tableles de services

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ إعترافيات أبونا فيكتور
+ Étude Bible pour les gradués	Mar	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ Kiahk Louanges	Mar	7½ - 10	PM	+ تسبحة كيهك
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions Père Mikhail	Jeu	4½ - 7	PM	+ إعترافيات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7½ - 8	PM	+ أجتتماع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9½	PM	+ أجتتماع الأسرة
+ Vêpres / Kiahk Louanges	Vend	10 - 4	PM/AM	+ عشية / تسبحة كيهك
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8½ - 10½	PM	+ إجتتماع الشباب
+ La Messe	Sam	9 - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants ( 8 - 14 ans)	Sam	12½ - 2	PM	+ درس لغة قبطية واتسبحة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس ألحان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10½	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service ( pour gradues)	Dim	12½ - 1½	PM	+ أعداد خدمة ( الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ أجتتماع الخدام

## أخبار الكنيسة

بدأ شهر كيهك ، كل عام وانتم بخير والجدول الكامل للتسبحة هو

تسبحة كيهك من الساعة ٣٠: ٧ مساء الي الساعة ١٠ مساء	ايام الثلاثاء ١١، ١٨، ٢٥ / ١٢ و ١/١
عشية وصلاة نصف الليل من الساعة ١٠ مساء ثم يليها تسبحة كيهك ثم يليها القداس الالهي حتي الساعة ٤ صباحا	الجمعة ٢١ - ٢٨ / ١٢

1. أسرة القديس يوحنا المعمدان تدعو اولياء امور الأطفال من صف G1 الي G3, لحضور أجتتماع الآباء اليوم الأحد بفصل مدارس الاحد من الساعة ١٥ : ١٢ الي الساعة ١٥ : ١ ظهرا.
2. يقام يوم الثلاثاء القادم أجتتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الساعة ١١ صباحا
3. يقيم نادى الملائكة المعسكر الشتوي فى المدة من ٢٣ ديسمبر وحتى ٢٥ ديسمبر فى مبنى الكنيسة، بدأ التسجيل ببرنامج الكنيسة.
4. تنظم الكنيسة عشاء ليلة عيد الميلاد كل عام وانتم بخير فمن يرغب بالأشتراك الأتصال بأيمن شنودة 9224 - 999 (514) أو سامح عوض الله (514) 660-4155. آخر موعد للحجز يوم الأثلاثاء الموافق ١ يناير ٢٠١٩

## Church news

The month of Kiahk had started, the full schedule will be as followed

Tuesday's 11,18,25/12 and 1/1	Kiahk praises from 7:30 PM to 10 PM
Friday's 21,28/12	Vespers and midnight prayer from 10 PM followed by the Kiahk praises ending by the Holy Liturgy 4 AM

1. St. John the Baptist's family invites all the parents of the children of age from G1 to G3 to a parents meeting today from 12:15 to 1:15 PM in Sunday school class.
2. The meeting of St. John the beloved will be held next Tuesday at 11AM
3. Angel's club will organize a winter camp starting, December 23<sup>th</sup> till December 25<sup>th</sup>, in the church's building; Registration has been started in the church basement.
4. The church organizes dinner for Christmas Eve those who are interested call Ayman Shenouda (514) 999-9224, Sameh Awad Allah (514) 660-4155. Last day for reservation Tuesday January 1<sup>st</sup> 2019.